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1. Status ift. den aktuelle lockdown 
Hvordan ser situationen ud fra et medarbejder-/underviserperspektiv? 
 
Input fra undervisere 

- Der er ikke de store problemer ift. de specialestuderende, og det fungerer fint med at 
vejlede dem via e-mails og Skype. De er ved godt mod, og de fleste af dem har adgang til 
det meste af det materiale, som de skal bruge. Desuden lader der til at være et godt 
sammenhold de studerende imellem, og man hjælper hinanden.  

- De fleste eksterne undervisere har vist sig at være yderst fleksible og er gode til at kom-
munikere med de studerende på de digitale medier, lave speak på slides etc. Der er dog 
også enkelte eksterne, der ingen erfaring har med digital undervisning, og der er derfor 
tale om et væsentligt merarbejde for både underviseren og den fagansvarlige. 

- Det nye 3800-Blackboard-site er for avanceret. Ønsket er et site med ”onlineundervis-
ning for dummies” og et site, der tilbyder forskellige niveauer inden for dette etc.  

- Der er et ønske om inden påske at kunne give de studerende info om eksamen. Den fin-
der først sted i juni, men kan der blive meldt noget ud allerede nu, så spildt arbejdstid 
hos både underviser og de studerende undgås? Svar: Ledelsen er meget opmærksom 
på, at eksamenstiden nærmer sig. Der er p.t. ikke truffet nogle beslutninger, men anbe-
falingen er, at der ikke gives nogle informationer til de studerende før efter påske. Fokus 
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er lige nu på marts/april-eksamenerne, men der kommer en melding om sommereksa-
menerne asap. 

- Hvad gør vi mht. de deltidsstuderende? Svar: Lørdag den 14. marts fik de adgang til stre-
amede optagelser fra sidste år, men denne fremgangsmåde kan ikke fortsætte resten af 
semestret, da de studerende har betalt for deres uddannelse. Underviserne opfordres til 
at køre undervisningen via Zoom – dvs. at livestreame undervisning etc. Der er fokus på 
denne udfordring, og der vil hurtigst muligt komme en udmelding vedrørende dette. 

 
Input fra Sekretariatet 

- Der er ingen problemer. De fleste opgaver kan løses hjemmefra. Sekretariatet afholder 
Skype-møder efter behov.  

 
 

2. Kommunikationsniveau under lockdown 
 
Input til Camilla og Ulrikes daglige statusmail 

- Fin frekvens, god og tilstrækkelig information om de forskellige emner og fin struk-
tur/opdeling. 

- Ros fra eksterne undervisere: SDU gør det rigtig godt. De eksterne har stor gavn af SDU’s 
infomails, da de savner informationer fra deres egen arbejdsgiver. 

- Vær evt. opmærksom på brugen af humor  
o Diskussion: Skal der lidt humor til for at holde motivationen og gejsten oppe hos 

medarbejderne på instituttet? 
 Ledelsen skal ikke være bekymret for dalende motivation. Alle medarbej-

dere brænder for sit arbejde, sin forskning etc. Ingen tegn på faldende 
motivation. 

 Vores arbejdsmiljø plejer at være præget af humor. Det har en værdi, at 
vi stadig griner sammen.  

 Der er tale om en hårfin balance mellem humor og alvor, men der skal 
også være plads til lidt humor. Humor er vigtig ift. at få et mentalt afbræk 
i denne situation. 

- Opfordring til at melde ud, om livestreamene fra dekan og prodekan skal følges live, el-
ler om man godt kan se det senere. 

 
 
3. Anvendelse af elektroniske møder – fordele og ulemper 
Hvordan ser instituttet på brugen af elektroniske møder? 
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Kommentarer og input fra Institutrådet 
- I flere af forskningsgrupperne og på andre uddannelser (CWS og MOISL) fungerer det 

fint, og der er altid min. en person, der er med via Skype eller Zoom. Det medfører en 
større mødedeltagelse, da alternativet er, at færre kommer til at deltage og give sit be-
syv med på mødet. 

- Forslag om at anvende andre platforme end Skype, f.eks. Zoom der gør det muligt at 
række en hånd i vejret etc. 

- Opfordring til at oprette et særligt mødelokale (f.eks. Overblikket), der ville være særligt 
velegnet til møder, hvor nogle deltager fra distancen. Det kunne i den forbindelse være 
passende med et lynkursus, så alle kan få teknikken til at virke hver gang. 

- Måske skulle det være en mulighed for medarbejderne at deltage i institutmøder via 
Skype eller lignende. På den måde ville de få uddybende info om f.eks. nye bøger eller 
projekter, der kun bliver nævnt kort i mødereferaterne. 
 

Svar fra Camilla 
- Instituttet har ikke en politik vedrørende elektroniske møder, men der er fuld opbakning 

til at gøre brug af dem, såfremt det vurderes hensigtsmæssigt ift. indholdet, formatet og 
antallet af deltagere i det pågældende møde. Det vil f.eks. ikke være anvendeligt til insti-
tutmøder og møder, hvor der skal snakkes i plenum.  

- Anvendelsen af elektroniske møder må ikke føre til, at man ikke møder fysisk op på sin 
arbejdsplads – dette er en vigtig del af dét at være en del af en arbejdsplads, og den fysi-
ske omgang med kolleger og studerende er vigtig. 

 
 
4. Eventuelt (fast punkt)  
Der var ingen input til dette punkt. 
 
  


